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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban 100 milliárd forint az egészségügyi 
intézmények felhalmozott adóssága? Mikor fizetik ki a pénzre váró beszállítókat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „Egy éve nem fizetnek a kórházak a beszállítóknak, 100 milliárd
forintra nőtt a tartozás„ című cikk szerint „elviselhetetlen terhet jelent a hitelezés az egészségügyi
intézmények a beszállítóknak, vészforgatókönyvvel próbálnak túlélni.”:

„Durván egy éve nem fizetnek az egészségügyi intézmények a beszállítóknak – jelentette be Rádai
Tamás,  az  igazgatója  szerdán  a  kórházi  beszállítók  által  összehívott  tájékoztatón.  Az  adósság
szeptemberre elérte a 100 milliárd forint, ez a kintlévőség tavaly ilyenkor 60 milliárd forint volt.

A  fórumon  négy  beszállítói  szövetség  –  Magyar  Medikai  Gyártók  és  Szolgáltatók  Akkreditált
Innovációs Klaszter( MediKlaszter) az Orvostechnikai Szövetség(OSZ), valamint az Egészségügyi
Technológiai és Orvostechnikai Szállítók Egyesületének (ETOSZ) képviseltette magát.

(…)

„A kórházi eladósodás régi probléma, ám a mostani helyzet lényegesen rosszabb a korábbiaknál –
mondták  –,  az  adósság ugyanis  kétszer  akkora,  mint  eddig  volt  és  vannak  olyan  intézmények,
amelyek már tavaly nyár óta nem fizetnek. A beszállítói kintlévőségek finanszírozásához kapcsolódó
banki  költségek  a  többszörösére  növekedtek.  Az  ETOSZ,  a  MediKlaszter  és  az  Orvostechnikai
Szövetség szeptemberben saját tagvállalataik körében végzett  felmérésükből az is kiderült,  hogy
tavaly július óta a cégek 99 százalékának növekedtek a kintlévőségei. Pluszterhet jelent, hogy a
jegybanki  alapkamat  is  jóval  magasabb  az  előző  években  megszokottnál.  Így  a  százmilliárdos
követelésállományon  felül  –  ha  csak  a  fizetési  késedelem  törvényben  rögzített  pénzügyi
következményeit számolják (késedelmi kamatok, behajtási költségátalány) – a kapcsolódó járulékos



többletteher további tízmilliárd forint körüli összeg.

Jelezték azt  is,  hogy ugyan a nyári hónapokban az állami és egyetemi fenntartású intézmények
költségvetési többletforrást kaptak a rezsiszámláik kifizetéséhez, ám ebből nem jutott el semmi az
orvostechnikai beszállítókhoz.

Határozottan kijelentették, hogy a kórházak további hitelezése elviselhetetlen pénzügyi terhet jelent
a beszállítóknak. Megjegyezték: a hazai orvostechnikai szektor nem vonja kétségbe az egészségügy
átalakítását  célzó  kormányzati  erőfeszítéseket,  de  azt  kérik,  hogy  a  kórházak  gazdálkodási
problémáit az állam ne terhelje a beszállítókra. A szállítók ugyanazt várják az államtól, mint amit
tőlük elvárnak, ha ők tartoznak az államnak. Ezért a szállítók nem tudnak lemondani a fizetési
késedelem törvényben rögzített pénzügyi következményeiről.

A sajtótájékoztató alatt az Országos Kórházi Főigazgatóság (OKFÖ) közleményben jelezte, hogy
tárgyalnak  a  beszállítókkal  az  adósságrendezésről.  Az  OKFŐ elkötelezett  a  pénzügyi  stabilitás
elérésében,  ezért  –  a  közelmúltban  megtett  lépéseken  felül  –  további  intézkedésekkel  kívánja
javítani a kórházak likviditási helyzetét. Ennek érdekében az OKFŐ kormányzati stratégiai döntést
előkészítő tárgyalásokon bemutatta az adósságállomány újra termelődésének okait és intézkedési
javaslatokat tett a rendezésre.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban 100 milliárd forint az egészségügyi intézmények felhalmozott adóssága? Mikor fizetik ki a
pénzre váró beszállítókat?

 

Budapest, 2023. október 13.
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